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Minuta ședinței Consiliului Consultativ din 15 decembrie 2016 
15 decembrie 2016, 10.00 – 11.00 
 
Introducere 
 
Președintele ANCOM, Cătălin MARINESCU, urează bun venit participanților și prezintă 
Agenda întâlnirii. 
 
 
1. Adoptarea Agendei 
 
Președintele ANCOM enumeră documentele supuse dezbaterii și cere observații asupra 
agendei, care conține Minuta şedinţei Consiliului Consultativ din 16 noiembrie 2016 și 
Proiectul Planului de acțiuni al ANCOM pentru anul 2017.  
 
În lipsa oricăror remarci, agenda este adoptată în forma propusă de ANCOM. 
 
2. Minuta întâlnirii anterioare 
 
Președintele ANCOM anunță că minuta anterioară a suferit modificări pe care le prezintă 
succint. Se decide amânarea aprobării minutei în această ședință și transmiterea acesteia pe 
email pentru aprobare.  
 
3. Proiectul Planului de acțiuni al ANCOM pentru anul 2017 
Președintele ANCOM prezintă pe scurt principalele observații primite pe marginea Proiectului 
Planului de acțiuni al ANCOM pentru anul 2017, observații care au vizat completarea și eliminarea 
unor acțiuni, dar și devansarea anumitor termene. El subliniază că toate comentariile și 
observațiile primite pe marginea proiectului în discuție, precum și răspunsurile oferite de către 
Autoritate pot fi consultate pe larg în documentul de sinteză a observațiilor disponibil pe pagina 
de internet a ANCOM. 

La solicitarea reprezentanților ANCOM de a transmite argumente suplimentare față de cele din 
perioada de consultare publică, reprezentantul Enigma Systems propune analizarea pieței de 
terminare SMS, pentru a putea oferi o experiență echivalentă utilizatorilor cu dizabilități. La 
această solicitare, reprezentanții ANCOM amintesc că această categorie de utilizatori a fost 
abordată printr-o decizie distinctă de reglementare, prin care sunt oferite pachete speciale 
persoanelor cu dizabilități și îi informează pe cei prezenți că impactul acestei decizii este în proces 
de evaluare. De aceea, reprezentanții ANCOM nu consideră acest argument ca fiind suficient 
pentru a determina realizarea unei analize pe piața de terminare a SMS-urilor.  

De asemenea, la solicitarea reprezentantului Enigma Systems de a prioritiza reglementările 
cu privire la interconectarea IP, aducând drept argument refuzul operatorilor de a încheia astfel 
de acorduri, reprezentanții ANCOM arată că această acțiune depinde de finalizarea și de 
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rezultatele analizei piețelor serviciilor de terminare a apelurilor la puncte fixe, respectiv la puncte 
mobile, care se află în desfășurare, remediile urmând a fi stabilite în concordanță cu problemele 
concurențiale identificate.  
Reprezentantul RCS & RDS reiterează susținerea reglementării pieței de terminare SMS, chiar 
dacă această piață nu a fost reglementată la nivel european. După părerea operatorului, datele 
statistice arată că de 8-10 ani există un blocaj pe piață din cauza lipsei reglementării, 
menținându-se un nivel mare al tarifelor de interconectare ce împiedică creșterea traficului de 
SMS mai ales în afara rețelelor proprii, așa cum se întâmpla cu traficul de voce înainte de 
orientarea pe costuri a tarifelor. De aceea, reprezentantul RCS & RDS consideră că nu este 
necesar să se aștepte o reglementare la nivel european atâta timp cât la nivel național sunt indicii 
că este necesară o intervenție pentru a face acest serviciu accesibil tuturor utilizatorilor din 
România. Reprezentanții ANCOM arată că nu există date de piață care să susțină afirmațiile 
reprezentantului RCS&RDS și nu consideră oportună alocarea explicită în anul 2017 a unor 
resurse în vederea reglementării acestei piețe, dar îi asigură pe cei prezenți că evoluţia condiţiilor 
concurenţiale în cazul tuturor serviciilor de comunicații electronice este monitorizată și se va 
interveni în cazul în care se vor identifica disfuncționalități.  
 
Cu privire la piața de terminare a apelurilor la puncte fixe și mobile, reprezentantul RCS & RDS 
dorește finalizarea cât mai rapidă a calculării costului cu terminarea întrucât tarifele actuale sunt 
calculate pe baza realităților pieței din 2012 și a prognozelor realizate pentru perioada 2013-2015, 
care sunt depășite de evoluțiile semnificative ale pieței. Reprezentanții ANCOM arată că, după 
analiza piețelor de terminare la puncte fixe și mobile, care va fi finalizată în curând, vor începe și 
analizele cu privire la tarifele de terminare, respectiv elaborarea modelelor de cost 
corespunzătoare.  
Cu privire la solicitarea reprezentanților Orange de a cumula acțiunea de evaluare a costurilor 
infrastructurii pentru accesul la infrastructura operatorilor de rețea cu cea de evaluare a costurilor 
pentru accesul pe proprietatea publică și de a publica cât mai repede rezultatele, reprezentanții 
ANCOM arată că, deși sunt prevăzute ca acțiuni distincte, ele se vor desfășura în paralel.  

La remarca reprezentanților Orange că analiza tarifele de terminare înainte de apariția Codului 
European al Comunicațiilor ar fi o risipă de resurse, reprezentanții ANCOM arată că Autoritatea va 
lua în considerare și ce se va întâmpla la nivel european și că va exista o succesiune de acțiuni 
coordonate până la stabilirea tarifelor de terminare.  

Totodată, reprezentanții Orange susțin modificarea cât mai rapidă a Netograf întrucât 
operatorii sunt obligați să includă în contracte și să acorde despăgubiri pentru discrepanțe între 
vitezele măsurate și cele prezentate în contract în baza Regulamentului (UE) 2015/2120. 
Reprezentanții ANCOM menționează că aplicația Netograf a fost dezvoltată înainte de intrarea în 
vigoare a Regulamentului 2015/2120, iar pentru stabilirea termenului de modificare a acesteia s-a 
luat în calcul perioada necesară desfășurării unei proceduri de achiziție publică, acesta neputând fi 
devansat. 

În lipsa altor observații din sală, planul de acțiuni este aprobat în forma în care a fost prezentat 
Consiliului Consultativ. 
4. Diverse 
Președintele ANCOM anunță că a avut discuții cu ANRE și Consiliul Concurenței în scopul 
organizării unui workshop pe tema Legii 159/2016, pentru a clarifica anumite aspecte și pentru a 
avea o abordare comună privind accesul la infrastructură. Prioritățile ANCOM în 2017 sunt 
elaborarea normelor tehnice și stabilirea tarifelor de acces, după care vor fi organizate reuniuni 
regionale la care vor fi invitați să participe reprezentanți ai autorităților, ai furnizorilor de utilități și 
ai furnizorilor de comunicații.  
În final, președintele ANCOM le mulțumește participanților pentru prezență și declară ședința 
închisă. 


